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Lorant Antal: O modificare pentru reducerea TVA la 9% pentru baterii de stocare a

energiei va fi depusa, luni, în Parlament

Un amendament, prin care achizitia de  baterii de stocare a energiei ar putea beneficia de TVA de 9%, va fi 

depus, luni, în Parlament, a declarat, marti, la o dezbatere de  specialitate, presedintele Comisiei pentru

energie, infrastructura  energetica si resurse minerale din Senatul României, Istvan-Lorant  Antal. 

"E nevoie sa ne gândim la anumite scheme prin care putem sa facem  IMM-urile competitive nu numai pe piata

europeana, ci pe întreaga piata  globala. Nu ai cum sa fii competitiv, tu, un IMM care ai 50 de angajati  si produci

pahare, daca din pretul tau de produs, undeva la 30% - 40%  este componenta de energie si esti obligat sa cumperi

o energie scumpa.  Neavând interconectari adecvate în piata europeana, de multe ori asta  genereaza si o lipsa

acuta de energie electrica, care, pe de alta parte,  face sa creasca pretul energiei. Deci, într-adevar, este nevoie, nu 

numai în România, ci la nivelul întregii Uniuni Europene, de o politica  care sa nu fie numai pe foaie, ci sa existe

politici foarte clare,  concrete în acest sens. O chestiune importanta este ca lucram la acea  lege pe Codul fiscal, cu

o modificare, ca sa putem sa facem posibila  reducerea de TVA si pentru baterii, la 9% Noi am facut modificarea

de  lege si deja pentru PV-uri si toate kiturile se plateste numai 9% la  TVA, dar la vremea respectiva am facut

amendamentul în asa fel în lege  încât se referea numai la baterii. Luni, depunem amendamentul si, daca o  sa

voteze Parlamentul, o sa avem 9% si pentru baterii", a precizat  demnitarul.

Acesta a adaugat ca este nevoie sa se analizeze cum va arata pe viitor schema de plafonare a preturilor la energie.

"Ieri (luni, 24 martie 2025, n.r.) am avut dezbaterea în Senatul  României pe acea Ordonanta de Urgenta 6, care

prelungeste schema de  plafonare pâna în 1 iulie 2025, la energie electrica. si cu înca un an,  adica întregul an

gazier, pentru gazele naturale. Tot ieri am observat o  situatie paradoxala. Suveranistii, împreuna cu USR-ul, au

devenit  practic lobbystii principali pentru companiile internationale, furnizori  de energie electrica, pentru ca ei a

avut o grija foarte importanta cum  vor obtine bani companiile furnizoare de energie electrica. Am avut  majoritate

si, pâna la urma, am avut acel interes comun ca sa prelungim  schema, chit ca are costuri ridicate. Exista aceasta

schema de plafonare  a preturilor la energie electrica si gaze naturale, dar trebuie sa  vedem pe viitor poate alte

interventii dedicate pentru actori economici,  pentru ca vreau sa subliniez ca scade consumul si la energie electrica,

si la gaze naturale (...) Din punctul meu de vedere, gazele naturale  sunt viitorul. Adica eu chiar as paria, astazi, cu

dumneavoastra ca si  peste 20 de ani o sa consumam gaze naturale nu doar în Europa, ci în  întreaga lume, pentru

ca o economie sanatoasa are nevoie de gaze  naturale", a afirmat Lorant Antal.
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